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КИТАЙ 
 

ЕКОНОМІКА 

 

Прем'єр Держради КНР Лі Кецян закликав до створення відомих брендів 

11.05.2020|15:33| Міжнародне радіо Китаю 

Прем'єр Держради КНР Лі Кецян закликав створювати більше відомих брендів, щоб краще 

відповідати вимогам модернізації споживання в Китаї та національного розвитку. 

Посилення уваги до формування брендів, постійне підвищення якості та впливу китайських 

товарів і послуг є важливим аспектом реалізації стратегії розширення внутрішнього попиту і 

сприяння високоякісному розвитку, зазначив Лі Кецян, даючи вказівку у зв'язку з проведенням 

онлайн-заходу China Brand Day 2020. 

Він також закликав до реалізації стратегії розвитку, заснованої на інноваціях, шляхом постійного 

заохочення масового підприємництва та інновацій, перенесення акценту на якість, підвищення 

впізнаваності бренду у всьому суспільстві та орієнтації компаній на підтримку духу 

професіоналізму і майстерності, щоб створювати більше брендів з широкою популярністю і 

високою якістю. 

В рамках заходу, організованого Державним комітетом у справах розвитку і реформ КНР, 

міністерствами комерції, сільського господарства і сільських справ, а також урядом Шанхая, 

відбулася онлайн-виставка китайських брендів і міжнародний онлайн-форум за участю понад 

1,3 тис. компаній. 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/11/2s70369.htm 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Компанія Sinopec збудувала найбільшу у світі базу з виробництва матеріалу для захисних масок 

11.05.2020|15:44| Міжнародне радіо Китаю 

Китайський виробник хімічних волокон Sinopec Yizheng Chemical Fibre, що є дочірнім 

підприємством найбільшої нафтопереробної компанії Китаю Sinopec, напередодні ввів у 

експлуатацію свою 12-у потокову лінію з виробництва нетканого полотна, одержуваного 

http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/11/2s70369.htm
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методом аеродинамічного розпилення розплавів полімерів, щоб задовольнити попит з боку 

виробників захисних масок. 

Компанія Sinopec вже завершила будівництво всіх своїх 16 ліній для виробництва такої тканини. 

При повному завантаженні виробничих потужностей всіх 16 потокових ліній, а також спільних 

підприємств компанії Sinopec, які щодня можуть виробляти сім тонн нетканого полотна, 

щоденна сукупна виробнича потужність компанії досягне 37 тонн, а річна — перевищить 13,5 

тис. тонн, що дозволить виготовити 13,5 млрд медичних масок. 

Неткане полотно є базовою сировиною, яка використовується для фільтрації в середній частині 

масок для поглинання пилу, бактерій і пилку. 

Sinopec знадобилося 76 днів для створення найбільшої у світі бази з виробництва нетканого 

полотна, заявили в китайській компанії. 

Sinopec — провідний виробник поліпропіленової сировини в ланцюжку виробництва захисних 

масок. Для задоволення ринкового попиту корпорація вклала 300 млн юанів /42 млн дол./ у 

будівництво виробничих ліній у двох дочірніх компаніях Sinopec Beijing Yanshan Petrochemical і 

Sinopec Yizheng Chemical Fibre, які розташовані, відповідно, в Пекіні та провінції Цзянсу. 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/11/2s70377.htm 

________________________________________________________________________________ 

 

 

У Китаї почав роботу найбільший нафтохімічний порт в країні 

12.05.2020|16:30| Центр транспортних стратегій 

Новий порт має вісім терміналів, включаючи причал для перевалки сирої нафти, розрахований 

на судна дедвейтом 300 тис. тонн і причал для танкерів дедвейтом 100 тис. тонн.  

Провідна китайська енергетична і хімічна корпорація Sinopec Corp 9 травня ввела в 

експлуатацію найбільший нафтохімічний порт в Китаї. Запуск ознаменувався успішним 

швартуванням і розвантаженням танкера VLCC New Renown з близькосхідної нафтою. 

Про це повідомляє ЦТС з посиланням на Sea News. 

Відзначається, що судно доставило 300 тис. тонн саудівської сирої нафти, призначеної для 

нафтопереробного заводу Sinopec Zhongke, який є частиною Чжаньцзянского інтегрованого 

нафтопереробного і нафтохімічного комплексу в провінції Гуандун, також відомого як 

Китайсько-кувейтський інтегрований нафтопереробний і нафтохімічний комплекс. 

Новий порт, розташований в 1,1 км від нафтопереробного заводу Sinopec, має вісім терміналів, 

включаючи причал для перевалки сирої нафти, розрахований на судна дедвейтом 300 тис. тонн, 

http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/11/2s70377.htm
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причал для танкерів дедвейтом 100 тис. тонн і допоміжні споруди, що забезпечують сумарно 

потужність 34 млн тонн на рік. 

На сьогоднішній день причал для танкерів дедвейтом 100 тис. тонн є найбільшим внутрішнім 

терміналом з перевалки нафтопродуктів з пропускною спроможністю 5,61 млн тонн на рік. 

Термінал забезпечує зручний доступ до очищеної нафти і хімічних продуктів для основного 

внутрішнього ринку Sinopec, а також для відвантаження на експорт на світові ринки, повідомляє 

корпорація. 

Загальний обсяг інвестицій на першому етапі проєкту заводу складає більше 40 млрд. юанів (1,4 

млрд. доларів), потужність на першому етапі - понад 10 млн. тонн очищеної сирої нафти і 800 

тис. тонн етилену на рік. 

Передбачається, що в цілому інвестиції перевищать 60 млрд. юанів. В даний час в рамках 

проєкту зайняті більше 18 тис. будівельників, 28 з 30 основних виробничих об'єктів запущені. 

Очікується, що остаточно проєкт буде повністю завершено і запрацює до кінця липня. 

Джерело: 

https://cfts.org.ua/news/2020/05/12/v_kitae_nachal_rabotu_krupneyshiy_neftekhimicheskiy_port

_v_strane_58667  

________________________________________________________________________________ 

 

 

Онлайн участь у 127-му Ґуанчжоуському ярмарку буде безкоштовною 

12.05.2020|16:40| Міжнародне радіо Китаю 

З 15 по 24 червня в режимі онлайн пройде 127-й Ґуанчжоуський ярмарок імпортних та 

експортних товарів. Підприємства-учасники заходу будуть звільнені від сплати внесків за участь, 

сказано в заяві Міністерства комерції КНР. 

Раніше Міністерство комерції КНР кілька разів знижувало розмір внесків за участь у цих 

ярмарках, щоб зменшити тиск на компанії, а також звільнило підприємства з бідних регіонів від 

сплати вартості оренди стендів, заощадивши їм тим самим понад 2 млрд юанів (близько 283 

млн дол.). 

Транскордонні платформи електронної комерції, які візьмуть участь у різних заходах виставки, 

також будуть звільнені від сплати цих зборів. 

Ця міра направлена на те, щоб впоратися з негативним впливом від епідемії COVID-19, 

допомогти зовнішньоторговельним підприємствам розширити ринок збуту і пережити важкі 

часи, відзначають у відомстві. 

https://cfts.org.ua/news/2020/05/12/v_kitae_nachal_rabotu_krupneyshiy_neftekhimicheskiy_port_v_strane_58667
https://cfts.org.ua/news/2020/05/12/v_kitae_nachal_rabotu_krupneyshiy_neftekhimicheskiy_port_v_strane_58667
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Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/12/2s70402.htm 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Голова КНР позначив три головні напрями національного розвитку 

13.05.2020|14: 34| Міжнародне радіо Китаю 

Економічні реформи, захист екології та боротьба з бідністю: «три» пріоритети соціально-

економічного розвитку Китаю позначив голова КНР Сі Цзіньпін під час інспекційної поїздки в 

провінцію Шаньсі. 

За останні півтора місяця глава китайської держави здійснив три поїздки по країні. Основну 

увагу під час яких приділили подальшому національному розвитку в умовах подолання 

епідемічної кризи коронавірусної інфекції. 

Шаньсі — один з найбільших експериментальних майданчиків економічних реформ у КНР. У 

2017 році тут створили експериментальну зону комплексних реформ економічної 

трансформації. Глава китайської держави підкреслив, що досвід цієї зони використають не 

тільки в межах провінції, а й в масштабах всієї країни. 

При цьому глава держави постійно наголошує, що економічний розвиток не має шкодити 

екології. Прикладом цього став адміністративний центр Шаньсі — місто Тайюань. Муніципалітет 

запустив низку проєктів з захисту водних ресурсів, завдяки яким були очищені всі дев'ять річок, 

що протікають через місто. Зараз на їх берегах відпочивають міські жителі, з якими голова КНР 

із задоволенням поговорив про важливість природоохоронної діяльності для гарантування 

комфортного міського життя. 

Розвиток економіки та ліквідація екологічних проблем сприяють викоріненню бідності в КНР. 

Цьому питанню під час поїздки по провінції Шаньсі Сі Цзіньпін приділив особливу увагу. Будучи 

не тільки главою держави, але і генеральним секретарем Компартії Китаю, Сі позначив два 

основних моменти політики КПК з ліквідації бідності. 

По-перше, він закликав не допустити зворотного «скочування» в злидні тих людей, яких щойно 

вивели з-за межі бідності: «Після виведення селян з бідності мене найбільше цікавить те, як 

треба зміцнити результати роботи, щоб запобігати поверненню злиднів і забезпечити стійке 

збільшення доходів». 

По-друге, Сі Цзіньпін заявив, що боротьба з бідністю стане найважливішою перевіркою 

ефективності партійної політики. «КПК розглядає роботу заради народу, створення 

сприятливого життя для народу як найважливішу норму для перевірки своєї роботи», — 

підкреслив Сі Цзіньпін. 

http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/12/2s70402.htm
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Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/13/2s70428.htm 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Перший в Китаї «розумний» порт задіяв у своїй роботі штучний інтелект  

13.05.2020|18: 15| Центр транспортний стратегій 

Xiamen Ocean Gate Container Terminal реалізував повну автоматизацію з інтелектуальною 

системою управління всіма операціями з вивантаження до зберігання з використанням 

технології 5G. 

На контейнерному терміналі в порту Сямень ввели в експлуатацію бездротові мережі п'ятого 

покоління. Xiamen Ocean Gate Container Terminal - перший в Китаї «розумний» порт площею 1,3 

млн кв. м реалізував повну автоматизацію з інтелектуальною системою управління всіма 

операціями з використанням технології 5G - від розвантаження вантажів до їх зберігання на 

складі. 

Про це повідомляє ЦТС з посиланням на Sea News. 

Відзначається, що термінал також використовує додатки для безпеки, в тому числі штучний 

інтелект і доповнену реальність. 

Застосування технології 5G не тільки підвищує ефективність операцій, а й знижує навантаження 

на співробітників. Наприклад, робітники, які раніше цілий день управляли краном, тепер 

можуть використовувати технологію дистанційного керування, працюючи в офісі і керуючи 

двома кранами одночасно. А АКВ без водіїв можуть розпізнавати і автоматично обходити 

перешкоди. 

Угода про впровадження 5G технології Xiamen Ocean Gate Container Terminal підписав з філією 

China Mobile в Сямені. 

Нагадаємо, раніше ЦТС повідомляв, що в Китаї почав роботу найбільший нафтохімічний порт в 

країні. Новий порт має вісім терміналів, включаючи причал для перевалки сирої нафти, 

розрахований на судна дедвейтом 300 тис. Тонн і причал для танкерів дедвейтом 100 тис. тонн. 

Джерело: 

https://cfts.org.ua/news/2020/05/13/pervyy_v_kitae_umnyy_port_zadeystvoval_v_svoey_rabote_i

skusstvennyy_intellekt_video_58692 

________________________________________________________________________________ 

 

 

http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/13/2s70428.htm
https://cfts.org.ua/news/2020/05/13/pervyy_v_kitae_umnyy_port_zadeystvoval_v_svoey_rabote_iskusstvennyy_intellekt_video_58692
https://cfts.org.ua/news/2020/05/13/pervyy_v_kitae_umnyy_port_zadeystvoval_v_svoey_rabote_iskusstvennyy_intellekt_video_58692
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У квітні 2020 року обсяг надходжень прямих іноземних інвестицій в Китай виріс на 11,8% 

15.05.2020|08:44|Женьмінь жибао 

У квітні 2020 року прямі іноземні інвестиції / ПІІ / в континентальну частину Китаю зросли на 

11,8% в річному вимірі до 70,36 млрд юанів, повідомило в четвер Міністерство комерції КНР. 

У перерахунку на американський долар даний показник склав 10,14 млрд дол. з приростом на 

8,6% в річному вимірі. 

Джерело: http://russian.people.com.cn/n3/2020/0515/c31518-9690646.html 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Промислове виробництво в Китаї збільшилося на 3,9% після відновлення діяльності 

16.05.2020|01: 52| Сіньхуа 

У квітні додана вартість промислового виробництва Китаю, важливий економічний показник, 

знову продемонструвала зростання після того, як в країні поступово почалося відновлення 

виробничої діяльності на тлі ослаблення заходів щодо стримування поширення нового 

коронавірусу / COVID-19 /. Про це свідчать опубліковані сьогодні офіційні дані. 

Зокрема, додана вартість промислового виробництва в минулому місяці зросла на 3,9% в 

річному вимірі в порівнянні з зафіксованим в березні падінням на 1,1% і спадом на 13,5% в 

перші два місяці поточного року, свідчать дані Державного статистичного управління КНР / NBS 

/. 

Обсяг виробництва в обробній промисловості продемонстрував найшвидше зростання, 

збільшившись на 5% в річному вимірі, при цьому обсяг високотехнологічного виробництва і 

виробництва обладнання виріс на 10,5% і 9,3%, відповідно. 

Обсяг виробництва в галузях, пов'язаних з виробництвом і постачанням електроенергії, 

теплоенергії, газу та води, збільшився на 0,2% в порівнянні з аналогічним періодом минулого 

року, а в гірничодобувному секторі цей показник склав 0,3%. 

За перші чотири місяці поточного року обсяг промислового виробництва знизився на 4,9% в 

річному вимірі, при цьому його скорочення на тлі спаду в першому кварталі склало 3,5 

відсоткові пункти. 

Завдяки консолідованим зусиллям по боротьбі з епідемією і відновлення економічної 

активності основні показники продовжують показувати зростання, починаючи з березня, 

вказується в заяві відомства. 

http://russian.people.com.cn/n3/2020/0515/c31518-9690646.html
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У заяві також наголошується, що відновлення економіки країни все ще стикається з багатьма 

проблемами в зв'язку з глобальним поширенням вірусу. 

Показник обсягу промислового виробництва використовується для вимірювання діяльності 

певних великих підприємств з річним оборотом не менше 20 млн юанів / близько 2,82 млн 

доларів США /. 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-05/16/c_139060557.htm 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Китай приступив до будівництва нового СПГ-термінала 

17.05.2020|01: 07| Сіньхуа 

Китай сьогодні приступив до реалізації нового проєкту з будівництва термінала скраплений 

природного газу / СПГ /. Про це повідомили в Китайській корпорації нафтогазової 

трубопровідної мережі / China Oil & Gas Piping Network Corporation, PipeChina /. 

СПГ-термінал у прибережному міському повіті Лункоу міського округу Яньтай / провінція 

Шаньдун, Східний Китай / стане першим інфраструктурним проєктом корпорації PipeChina з 

моменту її створення. 

Очікується, що новий термінал буде обробляти 20 млн тонн СПГ і поставляти близько 28 млрд 

кубометрів природного газу в рік. Перший етап його будівництва планується завершити і ввести 

в експлуатацію в 2023 році, говориться в повідомленні компанії. 

Тим часом, за оцінками, проєкт допоможе провінції Шаньдун скоротити викиди діоксиду 

вуглецю на 32 млн тонн на рік. 

Реалізація проєкту дозволить забезпечити безперервні, стабільні поставки екологічного 

природного газу для районів навколо Бохайської затоки, а також значно обмежить пікове 

навантаження, розширить запаси природного газу на випадок надзвичайних ситуацій та 

збільшить обсяг поставок в зимовий сезон, заявила корпорація PipeChina. 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-05/17/c_139062708.htm 

________________________________________________________________________________ 

 

  

http://russian.news.cn/2020-05/16/c_139060557.htm
http://russian.news.cn/2020-05/17/c_139062708.htm
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СУСПІЛЬСТВО 

 

Сі Цзіньпін: Щастя народу — головна мета, що стоїть перед КПК 

13.05.2020|14:01| Міжнародне радіо Китаю 

Комуністична партія Китаю (КПК) всіма силами прагне до того, щоб кожен громадянин КНР і 

весь китайський народ знайшов щастя. Про це заявив генеральний секретар ЦК КПК Сі Цзіньпін 

у розмові з сільськими жителями під час інспекційної поїздки в провінцію Шаньсі. 

У понеділок Сі Цзіньпін прибув у нове поселення Фанчен селища Сіпін міста Датун провінції 

Шаньсі, де відвідав місцевого жителя Бай Ґаошаня і його сім'ю. 

Бай Ґаошань сказав голові КНР, що життя його сім'ї змінилася в кращий бік після переселення, 

організованого місцевою адміністрацією в рамках боротьби з бідністю. 

Сі Цзіньпін підкреслив, що КПК шукає щастя для китайського народу, відмовившись стягувати 

сільськогосподарські податки та збори, допомагаючи бідним сільським жителям будувати 

власні будинки, навчаючи їх різним професійним та іншим навичкам і допомагаючи їм жити 

краще. 

«Для наших сільських жителів головним пріоритетом є саме будівництво нових будинків», — 

заявив Бай Ґаошань. 

«Якби не було партії, я б не жив таким щасливим життям, як зараз — сказав Бай Ґаошань. — Ми, 

прості сільські жителі, щиро вдячні КПК за турботу». 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/13/2s70422.htm 

________________________________________________________________________________ 

 

  

http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/13/2s70422.htm
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НАУКА ТА ТЕХНОЛОГІЇ  

 

До китайської навігаційної системи «Бейдоу» приєднався 45-й за рахунком супутник 

13.05.2020|14:42|Міжнародне радіо Китаю 

45-й за рахунком супутник у сімействі китайської супутникової навігаційної системи «Бейдоу» 

ввели в дію після проходження орбітального тестування. Апарат буде працювати замість іншого 

геостаціонарного орбітального супутника для оновлення системи. Той також залишиться на 

орбіті. 

3-й і 45-й супутники були запущені з китайського космодрому Січан 17 січня 2010 року і 17 

травня 2019 року відповідно. Обидва вони були розроблені Китайською академією космічних 

технологій. 

Систему BDS розробив Китай власними силами й перебуває в його самостійній експлуатації. Її 

найменування «Бейдоу» в перекладі з китайської мови — сузір'я Велика Ведмедиця. 

Китайські дослідники взялися за формування системи BDS-3 у 2009 році. Вона технологічно 

більш досконала в порівнянні з BDS-2. 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/13/2s70429.htm 

________________________________________________________________________________ 

 

 

У Китаї запустили онлайнову систему океанографічних супутникових даних 

14.05.2020|14:25|Міжнародне радіо Китаю 

За повідомленням China Natural Resources News, у Китаї запрацювала онлайн-система 

океанографічних супутникових даних, розроблена Державним центром із застосування 

супутникової океанографічної інформації при Міністерстві природних ресурсів КНР. Її дані 

доступні для 838 зареєстрованих користувачів і 161 організації. 

Наразі кількість відвідувань системи досягла 20 тис. 

Користувачі можуть дізнаватися океанографічні супутникові дані за добу, тиждень і місяць, а 

також завантажувати їх на публічному акаунті центру на платформі WeChat. 

Система дозволяє користувачам своєчасно ознайомитися з даними різних видів корисного 

навантаження, розміщеного на борту супутників «Хайян-1», «Хайян-2», а також китайсько-

французького океанографічного супутника. 

http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/13/2s70429.htm
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Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/15/2s70465.htm 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Китайські науковці першими у світі випробували технології квантової синхронізації часу 

14.05.2020|22:57|Газета «День» 

Дослідники з Китайського науково-технологічного університету (КНТУ) першими в світі 

випробували технології квантової безпечної синхронізації часу. 

Про це повідомляє Xinhua. 

«За допомогою супутника «Мо-цзи» китайські дослідники першими в світі випробували 

технології квантової безпечної передачі часу», - йдеться у повідомленні. 

Як повідомляє агентство, високоточна синхронізація часу для годинників, розташованих у 

віддалених районах, відіграє важливу роль у фундаментальній науці і реальних застосунках, в 

тому числі в навігації і позиціюванні. 

Проте, сучасні методи синхронізації часу є вразливими для досвідчених противників. 

http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/15/2s70465.htm
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Для розв'язання проблеми професор з колегами з КНТУ запропонував супутникову схему 

квантової безпечної передачі часу. 

Теорема про заборону клонування стверджує неможливість створення ідентичної копії 

довільно невідомого квантового стану. 

У названій схемі одиничний фотон використовується як носій для передачі часу і генерації ключа 

шифрування, що пропонує підвищену безпеку для передачі сигналу часу і інформації про час. 

Вчені з використанням сигналів однофотонного рівня виконали синхронізацію між супутником 

і Землею. Точність передачі сигналу часу перевищила 30 пікосекунд. 

Повідомляється, що «Мо-цзи» або QUESS (Quantum Experiments at Space Scale) - перший у світі 

супутник квантового зв'язку, який був виведений на навколоземну орбіту 16 серпня 2016 року. 

Джерело: http://day.kyiv.ua/uk/news/140520-kytayski-naukovci-pershymy-u-sviti-vyprobuvaly-

tehnologiyi-kvantovoyi-synhronizaciyi  

________________________________________________________________________________ 

 

 

У Китаї з'явиться більше центрів даних 

15.05.2020|15:24|Сіньхуа 

Стратегія розвитку інфраструктури нового типу в Китаї, як очікується, прискорить появу центрів 

даних по всій країні, повідомила в четвер газета «Кецзи жибао» / Science and Technology Daily /. 

«Просування будівництва інфраструктури нового типу принесло унікальні можливості для 

розвитку центрів даних», - заявив заступник директора Дослідницького інституту інформаційних 

технологій при Університеті Цінхуа Цао Цзюньвей. 

Китайське керівництво наголосило на необхідності прискорення розвитку «інфраструктури 

нового типу» для прискорення модернізації промисловості та споживання, а також 

стимулювання нових факторів зростання. 

Розвиток інфраструктури обчислювальних потужностей, яка представлена дата-центром і 

інтелектуальним обчислювальним центром, був включено в стратегію будівництва 

інфраструктури нового типу. 

«Даний сектор приверне найбільшу кількість державних і громадських інвестицій», - зазначив 

Цао Цзюньвей. 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-05/15/c_139059408.htm 

________________________________________________________________________________  

http://day.kyiv.ua/uk/news/140520-kytayski-naukovci-pershymy-u-sviti-vyprobuvaly-tehnologiyi-kvantovoyi-synhronizaciyi
http://day.kyiv.ua/uk/news/140520-kytayski-naukovci-pershymy-u-sviti-vyprobuvaly-tehnologiyi-kvantovoyi-synhronizaciyi
http://russian.news.cn/2020-05/15/c_139059408.htm
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КОРОНАВІРУС 

 

У Китаї за добу зафіксовано 17 нових підтверджених випадків COVID-19 

11.05.2020|15:35|Міжнародне радіо Китаю 

У неділю в Китаї /без урахування даних Сянґана, Аоменя і Тайваню/ зафіксували 17 нових 

підтверджених випадків зараження COVID-19, у тому числі сім завезених з-за кордону випадків 

були виявлені в автономному районі Внутрішня Монголія на півночі країни. Про це повідомив у 

понеділок Державний комітет у справах охорони здоров'я КНР. Серед 10 локальних випадків 

зараження п'ять було виявлено в провінції Хубей, інші на північному сході країни, зокрема три 

— в провінції Цзілінь, і по одному в провінціях Ляонін і Хейлунцзян. Про нові випадки з підозрою 

на зараження і з летальним результатом в неділю не повідомлялося. 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/11/2s70371.htm 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Жителів м. Ухань вирішили поголовно протестувати на коронавірус 

12.05.2020|08:57|lb.ua 

У місті живуть більше 11 мільйонів чоловік. 

Влада китайського міста Ухань, звідки почалося поширення нового коронавірусу, 

розпорядилися про тестування всіх жителів міста. 

Про це повідомляє Reuters з посиланням на власні джерела. 

Тестування планують провести за 10 днів. Відзначається, що кожен район міста повинен 

презентувати власний план тестування. 

Джерело: https://lb.ua/world/2020/05/12/457280_zhiteley_kitayskogo_uhanya_reshili.html  

________________________________________________________________________________ 

 

 

Канада почала співпрацю з Китаєм у розробці вакцини від COVID-19 

12.05.2020|20:44| РБК-Україна 

Незабаром вакцину можуть почати тестувати на людях у Канаді.  

http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/11/2s70371.htm
https://lb.ua/world/2020/05/12/457280_zhiteley_kitayskogo_uhanya_reshili.html
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У вівторок, 12 травня, Національний дослідницький центр (NRC) Канади повідомив про початок 

співпраці з китайською CanSino Biologics Inc, однією з небагатьох компаній у світі, де вакцина від 

коронавірусу вже проходить клінічні випробування. Про це повідомляє РБК-Україна з 

посиланням на CNN. 

У NRC розраховують, що в разі схвалення вакцини, її будуть випробовувати на людях в Канаді. 

«Цей кандидат на вакцину має великі перспективи. До тих пір, поки не буде створена ефективна 

вакцина від COVID-19, вірус буде продовжувати руйнувати всі аспекти нашого суспільства та 

економіки», - заявив Йен Стюарт, президент Національної дослідницької ради Канади. 

Зазначається, що в разі схвалення китайськими регулюючими органами, NRC збільшить 

виробництво вакцини CanSino в державній установі у Монреалі. Після цього для CanSino 

підготують заявку на проведення клінічних випробувань на людях в канадському регуляторі 

лікарських засобів Health Canada.  

Джерело: https://www.rbc.ua/ukr/news/kanada-nachala-sotrudnichestvo-kitaem-razrabotke-

1589305436.html  

________________________________________________________________________________ 

 

 

Найбільший у світі цех з виробництва вакцини від коронавірусу побудували в Китаї 

14.05.2020|16:09|Міжнародне радіо Китаю 

Перший в КНР цех з виробництва біомедичних препаратів на рівні P3, який є найбільшим у світі, 

збудували в Китаї. За рік там можуть зробити до 100 мільйонів одиниць готової продукції. 

Підрядник проєкту The Fourth Construction Co., Ltd. of China Electronics System Engineering 6 

лютого розпочав будівництво низки вітчизняних цехів на високому рівні з виробництва 

інактивованих вакцин від різних вірусів. 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/14/2s70455.htm 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Третина населення китайського Уханя протестована на коронавірус 

15.05.2020|07:52| Interfax 

Із 11 млн населення китайського міста Ухань, який називають епіцентром поширення COVID-19, 

понад 3 млн пройшли тести на коронавірус, повідомили в п'ятницю китайські ЗМІ. 

https://www.rbc.ua/ukr/news/kanada-nachala-sotrudnichestvo-kitaem-razrabotke-1589305436.html
https://www.rbc.ua/ukr/news/kanada-nachala-sotrudnichestvo-kitaem-razrabotke-1589305436.html
http://ukrainian.cri.cn/841/2020/05/14/2s70455.htm
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Раніше повідомлялося, що всі жителі міста повинні будуть пройти тести протягом 10 днів. 

Рішення про тестування всіх жителів міста було прийнято після того, як у неділю минулого тижня 

в Ухані були виявлені п'ять нових випадків активного протікання спричиненої коронавірусом 

пневмонії, про що повідомив провінційний Комітет охорони здоров'я. 

Днем раніше був зафіксований перший з 3 квітня випадок захворювання в місті. 

У перші дні тестування були виявлені кілька випадків безсимптомного протікання 

захворювання, наголошується в повідомленнях. 

Китайські вірусологи попереджали, що безсимптомні носії вірусу є потенційними джерелами 

передання інфекції, що може викликати нову хвилю зростання кількості заражених. 

Джерело: https://ua.interfax.com.ua/news/general/662286.html 

________________________________________________________________________________ 

 

 

КНР тестує на добровольцях уже п'яту вакцину від COVID-19 

15.05.2020|20:32| Interfax 

Китай проводить випробування вже п'яти вакцин від коронавірусу на групі добровольців, 

повідомляють у п'ятницю західні ЗМІ з посиланням на заступника директора Національної 

комісії охорони здоров'я КНР Цзен Їсіня. 

Він пояснив, що нині не спостерігається жодних «серйозних небажаних реакцій» серед 2575 

осіб, які беруть участь у випробуванні цих п'яти вакцин. 

«Згідно з планами, якщо все буде гаразд, то друга фаза клінічних випробувань цих проєктів 

завершиться в липні цього року», - сказав Цзен Їсінь. 

Він додав, що ще низка препаратів, які претендують на роль вакцини від коронавірусу, очікує 

схвалення для початку клінічних випробувань. 

Водночас він не уточнив, коли можуть остаточно завершитися випробування вакцин, що 

складаються з трьох фаз. 

ЗМІ нагадують, що на думку експертів, на розробку ефективної вакцини проти коронавірусу має 

піти не менше 12 - 18 місяців. 

У понеділок американська преса повідомила, що ФБР і міністерство внутрішньої безпеки США 

мають намір у найближчі дні публічно попередити, що хакери з Китаю намагаються отримати 

доступ до інформації про американську розробку вакцини від коронавірусу. 

https://ua.interfax.com.ua/news/general/662286.html
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На думку адміністрації США, китайців цікавлять результати досліджень в США зі створення ліків 

від коронавірусу. 

Пекін відкинув обвинувачення з боку США щодо спроби китайських хакерів викрасти дані про 

вакцину від COVID-19 і назвав заяви Вашингтона такими, що паплюжать Китай. 

Раніше фахівець з кібербезпеки і охорони здоров'я Девід Філдер з Ради з міжнародних відносин 

США заявив, що розробка вакцини від коронавірусу є предметом суперництва США і Китаю і 

питанням престижу. 

«Коли існує така напруга, як між США і Китаєм зараз, то будь-яка звичайна річ спотворюється 

геополітикою», - пояснив він. 

Джерело: https://ua.interfax.com.ua/news/pharmacy/662514.html 

________________________________________________________________________________ 

 

 

https://ua.interfax.com.ua/news/pharmacy/662514.html
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КИТАЙ – УКРАЇНА 
 

Китайська студентка Люй Мін'юе - про її життя в Україні 

12.05.2020|12:17| Міжнародне радіо Китаю 

У січні в Китаї спалахнув коронавірус. Завдяки суворим заходам профілактики та контролю 

епідемічна ситуація в Китаї поступово покращилася. Однак зараз коронавірус поширюється за 

кордоном. 

На початку березня в Україні з'явився перший випадок коронавірусної інфекції, кількість 

інфікованих зросла до 11,913 станом на день, коли я пишу цього листа. Я китайська студентка, 

яка навчається в Київському університеті імені Тараса Шевченка. Упродовж цих двох місяців ми 

боролися з вірусом разом з українським народом. 

Спочатку, коли коронавірус почав поширюватися в Україні, усвідомлення всіх щодо 

профілактики було не дуже сильним. Більшість людей вважали, що не потрібно носити маски, а 

торгові центри, ресторани та інші соціальні центри продовжували працювати як зазвичай. Утім 

після раптового збільшення кількості заражених, уряд ввів протиепідемічні заходи, і люди 

почали активно співпрацювати. 

Зараз Україна перебуває в стані карантину, щоб запобігти поширенню вірусу, у країні тимчасово 

зупинили заняття в школах, закрили ресторани та торгові центри, також припинили роботу 

міського транспорту, зокрема, метро. 

Для мене життя під час карантину не є нудним. Наш університет запровадив дистанційне 

навчання. Крім уроків онлайн, я багато читаю, вчусь готувати. 

Кілька днів тому я отримала протиепідемічну аптечку від Посольства КНР в Україні. У ній були 

маски, антисептики, вітаміни та інші речі, необхідні для протиепідемічної профілактики. 

Перебуваючи за тисячі кілометрів від Батьківщини, ми були дуже зворушені тією турботою, що 

вона до нас проявила. Я буду продовжувати дотримуватися принципів карантину і захищати 

себе. 

Як іноземна студентка, я дуже рада, що місцеве населення активно співпрацює з владою в 

питаннях карантину. Ми всі віримо, що в найближчому майбутньому все буде добре, і на 

Україну чекатиме щасливе літо. 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/848/2020/05/12/2s70394.htm 

________________________________________________________________________________ 

http://ukrainian.cri.cn/848/2020/05/12/2s70394.htm
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 «Нова Пошта Глобал» запускає доставку посилок з AliExpress автомобілями 

12.05.2020|16:02| Економічна правда  

«Нова Пошта Глобал», що входить до групи компаній «Нова Пошта», розширює способи 

доставки з Китаю, протестувавши доставку посилок з AliExpress автомобілем. 

Про це повідомляє Інтерфакс-Україна. 

Повідомляється, що у вівторок, минулого тижня вантажівка з посилками AliExpress виїхала з 

китайського міста Урумчі і подолала відстань в майже 6 тис. км, перед тим, як 12 травня 

потрапила на сортувальну станцію в Києві. 

«Нова Пошта Глобал» зазначає, що це був перший подібний рейс, в автомобілі приїхало 7467 

посилок з AliExpress. 

«Тестова відправка показала, що дотримати запланований термін доставки вантажівкою 

реально. В цілому шлях з Урумчі в Варшаву зайняв шість днів і ще два дні до Києва. Транзитне 

та митне оформлення пройшло швидко. 

Ми продовжуємо впроваджувати технологію мультимодальной доставки і тестувати нові види 

транспорту і маршрути», - розповідає директор «Нової поштою Глобал» Юрій Беневітський. 

Джерело: https://www.epravda.com.ua/news/2020/05/12/660370/ 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Авіарейс Шанхай-Київ заплановано на 17 травня 

14.05.2020|09:30| Посольством України в КНР та Монголії 

Посольством України в КНР досягнуто згоди з авіакомпанією «Міжнародні авіалінії України» про 

виконання спеціального чартерного рейсу за маршрутом Шанхай-Київ, який за інформацією 

МАУ відбудеться 17 травня ц.р. о 12:35. Квитки на рейс можна придбати через мобільний 

додаток «МАУ» або ж на сайті перевізника. 

Повідомляємо, що на вимогу міграційної служби КНР, всім пасажирам планованого авіарейсу, 

у яких вичерпався термін дії візи, необхідно невідкладно звернутися до підрозділу міграційної 

поліції за місцем проживання, інформувати співробітника поліції про свій намір залишити 

територію КНР 17 травня та отримати від нього підтвердження такої можливості. У разі проблем 

– одразу ж телефонуйте на «гарячі лінії»: 

Посольства (+86) 137 0123 0647, 

Генерального консульства України в Шанхаї (+86) 138 1631 8830, 

https://www.epravda.com.ua/news/2020/05/12/660370/
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чи Генерального консульства України в Гуанчжоу (+86) 185 2043 7737, в залежності від місця 

вашого проживання. 

УВАГА! Всі особи. які планують в’їхати в Україну та дали згоду на самоізоляцію з використанням 

електронного сервісу «Дій вдома», можуть проходити 14-денну самоізоляцію за місцем 

проживання/перебування. Просимо громадян, які не надали такої згоди, й, отже, підлягають 

госпіталізації до визначених закладів обсервації, нотифікувати Посольство України в КНР. 

Бажаємо всім щасливого польоту та швидкого повернення на Батьківщину! 

Джерело: https://china.mfa.gov.ua/news/aviarejs-shanhaj-kiyiv-zaplanovano-na-17-travnya 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Топ-10 інвесторів у «зелену» енергетику за рік заробили 14 мільярдів, китайська CNBM на 

другому місці 

14.05.2020|09: 47| Економічна правда 

Десять найбільших інвесторів у відновлювальні джерела енергії заробили за 2019-й рік більше 

14 мільярдів гривень. Найбільше заробила компанія  «ДТЕК ВДЕ» Ріната Ахметова, яка отримала 

4,7 млрд грн та зайняла 25,5% ринку. 

Про це повідомляє LIGA.net. 

У 2018 році за даними «Bihus.info», виручка ДТЕК від «зеленої енергетики» становила близько 

3 млрд грн. Таким чином, в 2019 році компанія збільшила виручку на 56%. 

У портфель ДТЕК входять, зокрема, Ботіївська (200 МВт), Приморська (200 МВт) і Орловська (100 

МВт) вітроелектростанції (ВЕС). Також компанія управляє Трифонівською (10 МВт), 

Нікопольською (200 МВт) та Покровською (240 МВт) сонячні електростанції (СЕС). 

На другому місці китайская група CNBM, яка отримала свої сонячні електростанції в Україні у 

2015-му році у «спадок» від імперії братів Клюєвих (компанія Active Solar). СNBM належить 301 

МВт «зелених» потужностей. 

Виручка її електростанцій за минулий рік склала 2,9 млрд грн. Така сума пояснюється одним з 

найвищих «зелених» тарифів – 7,3 грн. за кВт/г. 

Третю позицію зайняли шведські бізнесмени Карл Стурен і Йохан Боден, які до «зелених» 

інвестицій вклались у завод «Чумак». 

https://china.mfa.gov.ua/news/aviarejs-shanhaj-kiyiv-zaplanovano-na-17-travnya?v=5ebcf294d5ccc&fbclid=IwAR2bJUuUgA7tWz52oE4sAYUguJEZFnXDg7BAC1HIy-XXH3LtX0-iKbbP1PA
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У Херсонській області підприємцям належить шість вітропарків, загальна встановлена 

потужність яких – 335 МВт. За 2019 рік їхні електростанції згенерували електрики на 1,67 млрд 

грн. 

 

Джерело: https://www.epravda.com.ua/news/2020/05/14/660463/ 

________________________________________________________________________________ 

 

 

В «Новій пошті» розповіли, чим відрізняються посилки з Китаю і США 

14.05.2020|16: 30| Центр транспортний стратегій 

У компанії також повідомили, який напрямок доставки крім США і Китаю, користується 

найбільшою популярністю в Україні. 

https://www.epravda.com.ua/news/2020/05/14/660463/
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У компанії «Нова Пошта Глобал» розповіли, що за перший квартал року компанія доставила 

літаками 1 тис. 15 тонн посилок, з яких 900 тонн було доставлено з США і 250 тонн - з Китаю. 

Про це в інтерв'ю ЦТС повідомив директор «Нова Пошта Глобал» Юрій Беневітскій. 

«Цікавий момент - хоч частка посилок з Китаю більше, але вони легше за вагою, ніж зі Штатів. 

Наприклад, якщо з США середня вага посилки 1,5 кг, то з Китаю - близько 270 грамів», - 

повідомив директор «Нова Пошта Глобал «. 

За словами Беневітского, щодня клієнти «Нова Пошта Глобал» замовляють в Китаї на 2,6 тонн 

товарів, а в США - на 7,8 тонн. 

Директор компанії також повідомив, що найбільшою популярністю крім США і Китаю, з доставки 

в Україну користується Польща. Крім США і Китаю, популярністю користується доставка з 

Європи. За перший квартал 2020 року лідирують Польща (95 тонн), Італія (85 тонн), Німеччина 

(60 тонн), Великобританія (40 тонн). Крім цього, істотна частка імпорту йде з Ізраїлю - це 250 

тонн. 

Нагадаємо, раніше ЦТС повідомляв, що «Нова Пошта» доставила літаками з Китаю і США більше 

1 тис. тонн товарів в 1 кварталі 2020 року. 

Джерело: 

https://cfts.org.ua/news/2020/05/14/v_novoy_poshte_rasskazali_chem_otlichayutsya_posylki_iz_k

itaya_i_ssha_58711  

________________________________________________________________________________ 

 

 

Китайська корпорація ZTE стала першим бізнес-резидентом «Екополіса ХТЗ» Ярославського 

14.05.2020|16:56| Іnterfax 

Група DCH Олександра Ярославського і великий китайський виробник телекомунікаційного 

устаткування ZTE Сorporation в четвер уклали Меморандум про співпрацю в рамках проєкту 

«Екополіс ХТЗ», повідомляє прес-служба DCH. 

Документ від імені DCH підписала керуюча компанія бізнес-парку «Екополіс ХТЗ», від імені ZTE 

- український підрозділ корпорації ZTE Ukraine. Церемонія проходила в онлайн-форматі по 

відеозв'язку в зв'язку з карантинними обмеженнями в Україні. 

Як наголошується в повідомленні, ZTE стала першим бізнес-резидентом «Екополіс ХТЗ» в складі 

індустріального парку (промисловий кластер) і технопарку (IT і R&D-кластери). В якості 

перспективних напрямків співпраці позначені створення на території «Екополіс ХТЗ» офісу ZTE, 

R&D-центру, виробничого майданчика. 

https://cfts.org.ua/news/2020/05/14/v_novoy_poshte_rasskazali_chem_otlichayutsya_posylki_iz_kitaya_i_ssha_58711
https://cfts.org.ua/news/2020/05/14/v_novoy_poshte_rasskazali_chem_otlichayutsya_posylki_iz_kitaya_i_ssha_58711
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«Ви є першими в справі розвитку технологічного кластера» Екополіс ХТЗ». Сподіваюся, за вами 

прийдуть і інші китайські компанії - такі, наприклад, як Alibaba Group Джека Ма, великого друга 

нашого міста», - цитує Ярославського прес-служба DCH. 

У свою чергу віце-президент ZTE Corporation Сюе Бін підкреслив відповідність проєкту «Екополіс 

ХТЗ» стратегічним пріоритетам своєї компанії, а генеральний директор компанії ZTE Ukraine 

Хуан Мінсі підкреслив, що ZTE готова запропонувати свою експертизу для реалізації в Харкові 

проєктів цифровий трансформації Smart City. 

Присутній на підписанні мер Харкова Геннадій Кернес зазначив, що місто буде повністю 

допомагати в реалізації ініціативи групи DCH. 

«Всі проєкти, які розосереджені по різних локаціях, ми хочемо об'єднати в єдиному 

компактному і стратегічно зручному центрі. Тому проєкт DCH «Екополіс ХТЗ» включений в план 

розвитку міста до 2030 року», - наводяться в прес-релізі слова Кернеса. 

«ZTE є одним з лідерів китайського високотехнологічного сектора, група DCH - одна з 

найбільших і найпотужніших бізнес-груп України, а Харків відомий своїми багатими ресурсами 

розвитку для інновацій. Я дуже розраховую на вдалий запуск взаємодії ZTE і DCH», - наводяться 

в повідомленні слова торгового представника КНР в Україні Лю Цзюня. 

Ярославський зазначив, що обов'язково доповість про цей проєкт президенту і прем'єр-міністру 

України. 

«Упевнений, вони також будуть курирувати цей проєкт, який є не тільки міським, а має 

загальнонаціональний масштаб», - сказав він. 

ZTE Corporation - постачальник сучасних телекомунікаційних систем, мобільних пристроїв і 

корпоративних технологічних рішень для споживачів, операторів, приватних компаній і клієнтів 

з державного сектору. Входить в 500 найбільших компаній Китаю, штат співробітників - 70 тис. 

чол. Виручка ZTE за 2019 р склала $ 12,8 млрд. Корпорація є єдиним в світі підприємством, що 

входить в топ-5 світових лідерів за кількістю патентних заявок на протязі 10 останніх років (2010 

- 2019). Продуктами і сервісами ZTE користуються понад 500 телеком-операторів в більш ніж 

160 країнах світу. До теперішнього часу компанія уклала 46 договорів про розгортання 

комерційних мереж 5G на найбільших ринках Європи, Азіатсько-тихоокеанського регіону, 

Близького Сходу та Африки. 

«Екополіс ХТЗ» - багатогалузевий бізнес-парк, довгостроковий інвестиційний проєкт групи DCH 

на основі площ Харківського тракторного заводу (ХТЗ), який стане якірним резидентом. 

Плановий обсяг інвестицій - $ 1 млрд, планується створення не менше 10 тис. сучасних робочих 

місць завдяки розвитку індустріального парку, IT-кластеру, медичного центру, логістичного 

комплексу і торгового кластера, агротехнологічного кластера, а також дослідного (R&D) та 

освітнього центрів ХТЗ. 
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Джерело: https://interfax.com.ua/news/economic/662184.html?fbclid=IwAR3cIIB1_-

mcpPU6FhVqmT_I8v1NtLGNMsZ_XrQUbge4fdIRPbEMO_q8oeQ 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Китай став головним імпортером української соєвої олії  

16.05.2020|11:31| Главком 

Загалом, з початку маркетингового року - з липня 2019 - станом на 21 квітня Україна 

відвантажила на зовнішні ринки 2,606 млн тонн сої 

Україна експортувала до Китаю сої на $ 38,44 млн (44,72%). 

Україна за підсумками січня-квітня 2020 р експортувала 120,14 тис. тонн соєвої олії на $ 85,96 

млн. Про це свідчать дані Державної митної служби України. 

Зазначається, що основними імпортерами української соєвої олії  звітному періоді були: 

 Китай - на $ 38,44 млн (44,72%); 

 Польща - на $ 31,53 млн (36,68%); 

 Індія - на $ 8,69 млн (10,12%); 

 інші - на $ 7,29 млн (8,48%). 

Загалом з початку маркетингового року - з липня 2019 - станом на 21 квітня Україна 

відвантажила на зовнішні ринки 2,606 млн тонн сої, що на 967 тис. тонн (+37%) більше, ніж за 

аналогічний період попереднього року. 

Також у звітний період (із 1 липня 2019 року до 21 квітня 2020 року) Україна експортувала: 

 2,889 млн тонн ріпаку, що на 443 тис. тонн (+15%) перевищує показник за аналогічний 

період попереднього сезону, 

 15,8 тис. тонн соняшнику, що на 40,6 тис. тонн менше, ніж за відповідний період 2018/19 

маркетингового року.  

Джерело: https://glavcom.ua/economics/finances/kitay-stav-golovnim-importerom-ukrajinskoji-

sojevoji-oliji-680409.html  

________________________________________________________________________________ 

 

 

https://interfax.com.ua/news/economic/662184.html?fbclid=IwAR3cIIB1_-mcpPU6FhVqmT_I8v1NtLGNMsZ_XrQUbge4fdIRPbEMO_q8oeQ
https://interfax.com.ua/news/economic/662184.html?fbclid=IwAR3cIIB1_-mcpPU6FhVqmT_I8v1NtLGNMsZ_XrQUbge4fdIRPbEMO_q8oeQ
https://glavcom.ua/economics/finances/kitay-stav-golovnim-importerom-ukrajinskoji-sojevoji-oliji-680409.html
https://glavcom.ua/economics/finances/kitay-stav-golovnim-importerom-ukrajinskoji-sojevoji-oliji-680409.html
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Колишнього китайського посла в Україні знайшли мертвим в його будинку в Ізраїлі 

17.05.2020|12:10|Громадське  

Посла Китаю в Ізраїлі Ду Вея знайшли мертвим у його будинку в місті Герцлія. Раніше він чотири 

роки був послом Китаю в Україні. 

Про це повідомляє The Jerusalem Post. 

57-річного посла знайшли мертвим у своєму ліжку, а про причину його смерті не повідомляли. 

Як пише видання, наразі немає ознак насильницької смерті. Ймовірно, Ду Вей помер від 

серцевого нападу. 

Гендиректор Міністерства закордонних справ Ізраїлю Юваль Ротем висловив співчуття через 

смерть посла. 

Зазначається, що посол був одружений і мав сина, але його родина не перебувала в країні разом 

із ним. Він приїхав до Ізраїлю в лютому 2020 року, щоб обіймати посаду посла. До цього він з 

2016 року був послом Китаю в Україні. 

Джерело: https://hromadske.ua/posts/kolishnogo-kitajskogo-posla-v-ukrayini-znajshli-mertvim-v-

jogo-budinku-v-izrayili 

 

https://hromadske.ua/posts/kolishnogo-kitajskogo-posla-v-ukrayini-znajshli-mertvim-v-jogo-budinku-v-izrayili
https://hromadske.ua/posts/kolishnogo-kitajskogo-posla-v-ukrayini-znajshli-mertvim-v-jogo-budinku-v-izrayili
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КИТАЙ – США 
 

У 2019 прямі інвестиції з Китаю в США впали до рівня «великої рецесії» 

11.05.2020|10:45| Економічна правда 

У минулому році прямі китайські інвестиції у Сполучені Штати скоротилися з 5,4 мільярдів 

доларів в 2018 році до 5 мільярдів, що є десятирічним мінімумом. 

Про це повідомляє Associated Press з посиланням на доповідь Національного комітету з 

американо-китайських відносин і консалтингової компанії Rhodium Group. 

У документі наголошується, що 5 млрд дол – це найнижчий рівень китайських інвестицій з часів 

великої рецесії у 2009 році, що відображає напруженість між двома найбільшими економіками 

світу та обмеження, запроваджені китайським урядом на закордонні капіталовкладення. 

Американські інвестиції в Китай у минулому році навпаки зросли - до 14 млрд дол з 13 млрд у 

2018 році. Однак це збільшення у значній мірі обумовлено раніше анонсованими проєктами - 

такими, як завод Tesla у Шанхаї. 

Двосторонні інвестиції між Сполученими Штатами та Китаєм впали у минулому році до 

семирічного мінімуму, йдеться у доповіді. 

Джерело: https://www.epravda.com.ua/news/2020/05/11/660328/  

________________________________________________________________________________ 

 

 

Трамп не має наміру переглядати першу фазу торговельної угоди з КНР 

12.05.2020|07:36| Interfax 

Президент США Дональд Трамп запевнив, що не має наміру переглядати умови першої фази 

торговельної угоди з Китаєм. 

«Ні, цього не буде», - сказав він на брифінгу в Білому домі. 

Таким чином Трамп прокоментував на прохання журналістів повідомлення азіатських ЗМІ, 

згідно з якими в Пекіні думають над тим, щоб запросити перегляд угоди і домогтися більш 

вигідних для КНР умов. 

Трамп зазначив, що вивчить те, як в результаті Китай виконає свої зобов'язання в рамках першої 

фази угоди. 

https://www.epravda.com.ua/news/2020/05/11/660328/
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Джерело: https://ua.interfax.com.ua/news/general/661460.html 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Китай скасує підвищені ввізні мита для нової групи американських товарів 

12.05.2020|11:09| Interfax 

Уряд Китаю звільнив чергову групу американських товарів від дії підвищених ввізних мит, які 

було впроваджено в розпал торговельної війни зі США. 

Виняток із діючих мит набуває чинності 19 травня терміном на один рік, ідеться в прес-релізі 

міністерства фінансів КНР. 

У списку товарів, які звільняють від підвищених імпортних мит, 79 категорій, зокрема хімічна 

продукція та промислові товари. 

Китайська влада в лютому також оголосила про відмову від додаткових мит, упроваджених 

раніше для низки американських товарів, зокрема медичного обладнання, потрібного КНР для 

боротьби з епідемією коронавірусної інфекції COVID-19 в країні, пише Dow Jones. 

Звільнення від мит нової групи товарів демонструє готовність Пекіна виконувати умови 

торговельної угоди, укладеної раніше цього року з США, а також, імовірно, сприятиме 

нарощуванню імпорту Китаєм американських товарів. 

Джерело: https://ua.interfax.com.ua/news/general/661518.html 

________________________________________________________________________________ 

 

 

ЗМІ: Китай готує санкції проти чиновників із США 

14.05.2020|14:22| Новое Время 

Китай готує санкції проти американських фізичних осіб, організацій та державних чиновників, 

які звинувачують Пекін в пандемії коронавірусу, пише Global Times з посиланням на джерела. 

За інформацією видання, під санкції Китаю можуть потрапити щонайменше чотири конгресмена 

США і дві організації. 

Серед кандидатів також називається генеральний прокурор штату Міссурі Ерік Шмітт, який 

подав позови проти Китаю, щоб відшкодувати збиток від пандемії. 

https://ua.interfax.com.ua/news/general/661460.html
https://ua.interfax.com.ua/news/general/661518.html
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У США деякі конгресмени і губернатори штатів, а також юристи подали судові позови проти 

Китаю. За їхньою інформацією, китайський уряд неправильно інформувало про епідемію 

коронавірусу, що призвело до серйозних наслідків. 

Джерело: https://nv.ua/ukr/world/geopolitics/koronavirus-kitay-gotuye-sankciji-proti-ssha-

50088107.html 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Трамп пригрозив повністю припинити відносини з Китаєм 

14.05.2020|16:31|УНІАН 

Раніше Трамп заявляв, що «помилка» Китаю вплинула на поширення пандемії COVID-19. 

Президент США Дональд Трамп заявив, що у зв'язку з реакцією Пекіна на епідемію Штати 

можуть повністю припинити відносини з Китаєм.  

Таку заяву він зробив в інтерв'ю Fox Business.  

За словами Трампа, у нього дуже хороші стосунки з китайським лідером Сі Цзіньпіном, але 

«просто зараз він не хоче з ним розмовляти». «Є безліч речей, які ми могли б зробити. Ми могли 

б повністю припинити відносини [з Китаєм]», - заявив він.  

На думку американського президента, припинення відносин дозволило б США заощадити 500 

мільярдів доларів.  

Раніше повідомлялося, що в США можуть ввести санкції проти Китаю за відмову співпрацювати 

з американськими фахівцями під час розслідування походження нової коронавірусної інфекції.  

Раніше Трамп заявляв, що «помилка» Китаю вплинула на поширення пандемії COVID-19. «На 

мою думку, вони помилилися. Вони намагалися приховати, намагалися гасити. Це як пожежа», 

- сказав глава США.  

Крім того, державний секретар США Майк Помпео запевняв, що існує «величезна» кількість 

доказів того, що джерелом нового коронавірусу є Уханьский інститут вірусології. 

Джерело: https://www.unian.ua/world/tramp-prigroziv-povnistyu-pripiniti-vidnosini-z-kitayem-

novini-svitu-10996679.html  

________________________________________________________________________________ 

 

 

https://nv.ua/ukr/world/geopolitics/koronavirus-kitay-gotuye-sankciji-proti-ssha-50088107.html
https://nv.ua/ukr/world/geopolitics/koronavirus-kitay-gotuye-sankciji-proti-ssha-50088107.html
https://www.unian.ua/world/tramp-prigroziv-povnistyu-pripiniti-vidnosini-z-kitayem-novini-svitu-10996679.html
https://www.unian.ua/world/tramp-prigroziv-povnistyu-pripiniti-vidnosini-z-kitayem-novini-svitu-10996679.html
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У МЗС Китаю закликали США припинити «необґрунтоване придушення» Huawei 

16.05.2020|16:22|Громадське Радіо 

У Міністерстві закордонних справ Китаю заявили, що Пекін буде «твердо відстоювати законні 

права своїх компаній», у тому числі – компанії Huawei. 

Про це пише Reuters. 

Напередодні міністерство торгівлі США запропонувало заблокувати поставки напівпровідників 

компанії Huawei. 

У відповідь Пекін натякнув, що збирається включити деякі американські компанії в «список 

ненадійних підприємств» й застосувати певні обмеження до таких американських компаній, як 

Apple, Qualcomm і Cisco. 

Крім того, КНР може призупинити закупівлі літаків Boeing. 

Раніше Трамп заявив, що розгляне законопроєкт, поданий сенатором Ліндсі Ґремом, щодо 

запровадження санкцій проти Китаю у разі, якщо китайський уряд «не буде співпрацювати та 

не надасть повний звіт про події, які спричинили спалах коронавірусу». 

Протистояння технологій, економік та політичних устроїв між Китаєм та США триває уже близько 

10 років. Загострилося під час коронавірусної кризи. 

Джерело: https://hromadske.radio/news/2020/05/16/u-mzs-kytaiu-zaklykaly-ssha-prypynyty-

neobgruntovane-prydushennia-huawei  

 

https://hromadske.radio/news/2020/05/16/u-mzs-kytaiu-zaklykaly-ssha-prypynyty-neobgruntovane-prydushennia-huawei
https://hromadske.radio/news/2020/05/16/u-mzs-kytaiu-zaklykaly-ssha-prypynyty-neobgruntovane-prydushennia-huawei
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КИТАЙ – ЄВРОПА 
Єврокомісія припинила поставку 10 млн китайських масок через проблеми з якістю 

14.05.2020|16:55|Європейська правда 

Європейська комісія заявила в четвер, що призупинила поставку 10 мільйонів китайських масок 

державам-членам і Великій Британії після того, як дві країни поскаржилися на низьку якість 

отриманих партій. 

Про це повідомляє «Європейська правда» з посиланням на агентство AP. 

В рамках своїх зусиль з подолання кризи COVID-19 Європейська комісія цього місяця почала 

відправляти маски працівникам сфери охорони здоров'я. 

Єврокомісія відправила першу партію, 1,5 мільйона масок, у 17 з 27 держав-членів і Велику 

Британію. Міністр охорони здоров'я Польщі Лукаш Шумовський заявив, що 600 тисяч одиниць, 

які отримала Польща, не мали європейських сертифікатів і не відповідали медичним 

стандартам. 

Про схожі проблеми заявили Нідерланди.  

«Ми вирішили призупинити майбутні поставки цих масок», - сказав офіційний представник 

комісії з питань охорони здоров'я Стефан де Кеерсмакер.  

«Потім ми подивимося, які дії необхідно зробити, якщо дійсно існує проблема з якістю цих 

масок», - додав він. 

Весь запас масок був придбаний у китайського постачальника через фонд ЄС. Де Кеерсмакер 

наполягав на тому, що комісія ретельно стежила за всіма заходами контролю під час закупівлі 

масок і перевіряла їх на придатність для використання. 

Наприкінці березня Нідерланди відкликали з лікарень маски китайського виробника через 

неналежну якість. Інші країни мали проблеми з експрес-тестами з Китаю, зокрема Грузія і 

Туреччина. 

Іспанія домагалася повернення коштів, знову отримавши неякісні тести з Китаю. 

Джерело: https://www.eurointegration.com.ua/news/2020/05/14/7109910/ 

________________________________________________________________________________ 

 

 

Канал транскордонної електронної торгівлі пов'язав китайське місто Ґаньчжоу з Польщею 

17.05.2020|00:56|Сіньхуа 

https://www.eurointegration.com.ua/news/2020/05/14/7109910/
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Перший вантажний потяг відправився сьогодні з порту Ґаньчжоу в Польщу, що ознаменувало 

початок роботи пілотної зони транскордонної електронної комерції в провінції Цзянсі / Східний 

Китай /. 

Відправлення вантажного потяга в рамках транскордонної електронної комерції з лампами, 

електронною продукцією, предметами першої необхідності і іншими товарами відкриває новий 

канал для експортно-імпортної діяльності зовнішньоторговельних компаній міста Ґаньчжоу, а 

також, як очікується, принесе користь підприємствам з точки зору зниження витрат на логістику 

і забезпечить споживачів якісними продуктами за розумними цінами, заявили в провінційному 

управлінні комерції. 

Будучи важливим вузлом залізничних, автодорожніх і річкових перевезень вздовж річки Янцзи, 

порт Ґаньчжоу вже обслуговує 19 маршрутів залізничних вантажоперевезень, які з'єднують 26 

міст 11 країн уздовж «Поясу і шляху». 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-05/17/c_139062702.htm 

 

http://russian.news.cn/2020-05/17/c_139062702.htm
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ЗАЯВИ УРЯДІВ ТА МІЖНАРОДНИХ 

ОРГАНІЗАЦІЙ 
Заява прес-спікера Посольства КНР в Україні 

14.05.2020|11:09|Тижневик «2000» 

Днями одна українська громадська організація під приводом того, що Китай нібито приховав 

інформацію про справжню епідеміологічну ситуацію і діяв в умовах епідемії коронавірусної 

інфекції COVID-19, подала позов проти уряду Китаю з вимогою відшкодування збитків. 

До того ж ця ж організація в інтернеті агітує за підвищення податків на ввезені з Китаю товари. 

У зв'язку з цим прес-спікер Посольства КНР в Україні заявляє наступне. 

Вірус не знає кордонів і може з'явитися в будь-який момент в будь-якій точці світу. Можливо, 

сьогодні під удар потрапила одна країна, але завтра, може бути, постраждає і інша. Під час 

епідемії коронавірусу COVID-19 Китай є постраждалою країною, і - за логікою - заслуговує на 

співчуття. Ми жодним чином не сторона, яка отримала б користь від епідемії, тим більше не 

сторона, яка принесла біду іншим. 

Щодо джерела виникнення вірусу у міжнародної спільноти на сьогодні є чимала кількість 

версій, і це може стосуватися ряду країн. Китай лише першим в світі заявив про появу 

коронавірусу нового типу. І щоб з'ясувати, звідки виник вірус, все ще необхідно отримати точні 

і об'єктивні висновки шляхом серйозного наукового дослідження. 

Покласти відповідальність на країну, яка першою повідомила про появу нового вірусу, - в світі 

немає таких прецедентів і немає такої логіки. Вірус - спільний ворог всього людства, а також 

виклик всьому світу. Неможливо передбачити, а тим більше - проконтролювати, коли, звідки і 

яким чином він вторгнеться, заподіюючи шкоду всьому людству. 

З моменту спалаху епідемії уряд Китаю з почуттям великої відповідальності за безпеку і здоров'я 

як своїх громадян, так і всього міжнародного співтовариства, прийняв ряд строгих, послідовних 

і комплексних заходів, в результаті чого за короткий час ми змогли досягти значних успіхів, при 

цьому заплативши величезну ціну і зазнавши великих жертв. 

Вжиті китайським народом ефективні заходи по контролю і профілактиці COVID-19 дозволили 

виграти дорогоцінний час для всього світу. Ми накопичили достатній досвід і надали його 

міжнародного співтовариства як корисного орієнтира в боротьбі з епідемією. 

Китай, дотримуючись принципів дружби, відкритості та транспарентності, розгорнув 

міжнародне співробітництво в сфері боротьби з пандемією: своєчасно інформував про 

епідеміологічну ситуацію, ділився даними про вірус COVID-19, обмінювався досвідом і, що не 
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менш важливо, надав більш ніж сотні країнам міжнародного співтовариства гостро необхідні 

протиепідемічні засоби. Китай - активний ініціатор і контриб'ютор міжнародного 

співробітництва в сфері боротьби з епідемією, і це високо оцінило світове співтовариство. 

Сьогодні весь світ з кожним днем все більше стає спільнотою єдиної долі, де «у тебе є я, а у 

мене є ти». Майбутнє і доля кожної нації і країни тісно пов'язані, і ми повинні долати труднощі 

спільно, разом ділити часи честі і безчестя. Епідемія коронавірусної інфекції COVID-19 ще раз 

засвідчила важливість створення спільноти єдиної долі людства. 

В даний час, в умовах коли все ще триває епідемія, світовій спільноті потрібно не шукати ворогів, 

звинувачуючи і перекладаючи відповідальність з одних на інших, а зміцнювати співробітництво, 

щоб в найкоротші терміни подолати вірус, вилікувати хворих, позбавити від навислої загрози 

якомога більшу кількість людей , повернути все на свої круги. У ситуації, що склалася, лікування 

і порятунок хворих і є найблагородніша справа. 

На жаль, деякі країни так не вважають. Більш того, на догоду особистим амбіціям і вигодам 

політизують епідемію, дозволяють собі безвідповідальні заяви, повсюдно поширюють 

інформацію, яка не має під собою ніяких підстав, щоб обмовити і очорнити Китай. Розсудливі 

люди розуміють, що це чистої води брехня, мета якої - перекласти провину з хворої голови на 

здорову, тим самим знявши з себе відповідальність. 

Втрати, спричинені власною бездіяльністю в період епідемії, не повинні перекладатися на плечі 

інших. Зіткнувшись з такими неконструктивними міркуваннями, ми повинні чітко розрізняти 

біле і чорне, відкидаючи їх і ні в якому разі не підтримуючи. На жаль, згадана вище громадська 

організація потрапила на отруєний політичний гачок. 

З моменту спалаху епідемії Китай і Україна налагодили в цій сфері активну співпрацю. Китайська 

сторона співпереживає українському народу як власному. Ми надаємо Україні гуманітарну 

допомогу, ділимося досвідом, допомагаємо Україні закуповувати в Китаї медичні товари. 

Китайські підприємства і муніципалітети також протягнули Україні руку допомоги. Все це для 

того, щоб допомогти Україні в боротьбі з епідемією. Українська сторона високо цінує активні 

заходи китайської сторони по боротьбі з епідемією і надану допомогу. Ми раді бачити, що 

завдяки активним зусиллям уряду і народу України, боротьба з епідемією в Україні досягла 

успіхів. В Україні не відбулося масштабного спалаху, суспільство зберегло стабільність і порядок. 

Впевнені, що український народ неодмінно зможе в найкоротші терміни повністю перемогти 

епідемію. 

На даний момент відносини між Китаєм і Україною все успішніше розвиваються, і вже принесли 

відчутну користь обом народам. 
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Наша спільна мета - підвищувати добробут народів наших держав. Ми переконані, що співпраця 

між Китаєм і Україною в умовах епідемії надасть нові стимули для подальшого розвитку 

двосторонніх відносин. 

Джерело: https://www.2000.ua/v-nomere/forum/hroniki-chumnogo-goda_forum/zajavlenie-press-

spikera-posolstva-knr-v-ukraine.htm  

________________________________________________________________________________ 

 

 

https://www.2000.ua/v-nomere/forum/hroniki-chumnogo-goda_forum/zajavlenie-press-spikera-posolstva-knr-v-ukraine.htm
https://www.2000.ua/v-nomere/forum/hroniki-chumnogo-goda_forum/zajavlenie-press-spikera-posolstva-knr-v-ukraine.htm
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АНАЛІТИКА 
Економічний вплив COVID-19 на китайські металургійні підприємства 

13.05.2020|09:50|ГМК-Центр 

Виробництво сталі в Китаї в першому кварталі 2020 року збільшилося, але внаслідок зниження 

попиту зросли складські запаси 

Ситуація в Китаї за останній час істотно покращилася. Протягом шести тижнів у більшості 

провінцій, згідно з офіційними звітами, не було зареєстровано нових випадків інфікування. 

Головним джерелом ризику залишаються люди, які в’їжджають до країни, оскільки вони можуть 

виявитися носіями. Наразі невідомо, коли вірус буде повністю локалізований. 

Але життя в Китаї потроху налагоджується. Ми досі дотримуємося всіх заходів безпеки, 

дистанціюємося, носимо маски і на роботі, і на вулиці, але більшість китайців переконані, що 

найгірше вже позаду. 

Щоб подолати спричинене коронавірусом сповільнення економіки, уряд закликав до 

відновлення роботи більшості галузей. До кінця квітня всі будівельні та промислові сектори 

економіки відновили нормальну роботу. Утім, сфера послуг, зокрема громадське харчування й 

туризм, досі страждають від значного зниження попиту. 

Сталева галузь постраждала несильно 

За повідомленнями китайських ЗМІ, понад 130 співробітників китайських сталеливарних 

компаній були інфіковані коронавірусом. Ці дані, втім, ще належить підтвердити. 

Приблизно 90% випадків інфікування відбулися на сталеливарних заводах провінції Хубей, 

звідки почалася епідемія, і ще 5% – у Таншані, найбільшому сталеливарному регіоні Китаю. 

Тобто в основних сталеливарних регіонах випадків зараження коронавірусом зареєстровано 

дуже небагато. 

У лютому більшість сталеливарних компаній мали серйозні труднощі з доставкою сировини на 

заводи, оскільки діяли значні обмеження для транспортної галузі, особливо для автомобільних 

та водних перевезень. У деяких регіонах навіть було повністю припинено рух автошляхами. 

Багато водіїв та інших працівників залишилися без роботи. 

У середині березня логістичні обмеження почали поступово слабшати; з початку квітня 

нормалізувалися поставки сировини та готової металопродукції. 

Завдяки запасам сировини виробництво сталі в Китаї в першому кварталі 2020 року не 

зменшилося, як можна було очікувати, а збільшилося на 1,2% у річному обчисленні. 

Скорочення попиту на сталь 



 

37 

 

      

Усі галузі, які споживають сталь, сильно постраждали від коронавірусу. Але найбільших втрат 

зазнав будівельний сектор, оскільки починаючи з останнього тижня січня майже всі проєкти 

були припинені. Зупинення громадського транспорту ще більше погіршило ситуацію. 

На початку березня ситуація значно покращилася, тому що були поступово зняті обмеження на 

пересування, але офіційна статистика за перший квартал року все-таки показала значне 

скорочення споживання сталі в усіх секторах. 

ВВП скоротився на 6,8%, інвестиції в нерухомість – на 7,7%, інвестиції в інфраструктуру – на 

19,7%, в машинобудування – на 17,2%. Виробництво автомобілів скоротилося на 44,6%, 

міжнародні перевезення – на 28,5%, виробництво кондиціонерів – на 27,9%. 

За даними китайського уряду, на 14 квітня понад 94% трудящих-мігрантів повернулися на 

роботу. Отже, до кінця квітня більшість будівельних і промислових галузей працювали в 

нормальному режимі. Проте завантаження потужностей в деяких металоємних секторах до 

колишнього рівня не повернулося. Внутрішній попит досі відновлюється – і це на тлі зниження 

попиту за межами Китаю. 

Запаси на історичному максимумі 

Виробництво сталі в звичайному режимі, а також зниження попиту на неї призвели до різкого 

зростання запасів. 

За даними China Iron and Steel Association і аналітиків Mysteel, загальні запаси сталі, які 

накопичили виробники та дистриб’ютори в Китаї, на кінець березня становили понад 55 млн т. 

Це історичний рекорд, і це на 160% вище за рівень запасів на кінець грудня 2019 року. 

Багатьом виробникам сталі доводиться вдаватися до використання зовнішніх складських 

приміщень. Через це з кінця лютого більшість виробників почали знижувати обсяги виплавки. 

Близько 73 доменних печей (це 77 млн т сталі в річному обчисленні), що належать 47 

виробникам, станом на 21 лютого були зупинені. 

Щоденне виробництво сталі в березні було приблизно на 7% нижче, ніж у січні. У результаті 

скорочення виробництва та збільшення попиту запаси в середині квітня скоротилися 

приблизно на 10% порівняно з кінцем березня. 

Внесок у боротьбу з епідемією 

Китайські металурги зробили значний внесок у боротьбу з коронавірусом. Близько 95 

металургійних компаній пожертвували 1,6 млрд юанів ($229 млн) лікарням, які борються з цим 

захворюванням. 

Лікарням провінції Хубей подарували значну кількість засобів захисту та машин швидкої 

допомоги. Також завдяки пожертвуванню і швидкому постачанню кількох тисяч сталевих 

конструкцій уряд Китаю зміг побудувати за два тижні дві тимчасові лікарні. 
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Пакет державних стимулів для відновлення 

Від середини лютого китайський уряд закликає бізнес до якнайшвидшого й безпечного 

відновлення роботи у всіх секторах. На момент написання статті всі державні підприємства 

відновили своє виробництво, хоча багато невеликих приватних підприємств ще не повернулися 

до повноцінної роботи через відсутність попиту й доступу до фінансів. Центральний уряд 

схвалив пакет серйозних стимулів для вирішення проблеми сповільнення економіки. 

Цей пакет включає в себе податкові та інші грошові послаблення, зниження ПДВ для малих 

підприємств і зниження податків у разі купівлі нових електричних транспортних засобів. 

Найбільш прямим заходів є зниження розміру внесків роботодавців на соціальне страхування 

працівників. Наріжним каменем нового пакету стимулів стала інфраструктура, що є позитивним 

фактором для металургійної промисловості. 

Джерело: https://gmk.center/ua/opinion/ekonomichnij-vpliv-covid-19-na-kitajski-metalurgijni-

pidpriiemstva  

________________________________________________________________________________ 

 

 

«Коли країна на розтяжці, вона нічого не виграє»: про Україну у протистоянні США та Китаю 

16.05.2020|18:27|Громадське радіо 

Від взаємних звинувачень на тему, звідки походить новий тип коронавірусу США та Китай 

перейшли до боротьби за вакцину. 

13 травня американське ФБР разом з Агентством кібербезпеки та захисту інфраструктури 

заявили про загрозу хакерського втручання з боку Китаю. Нібито в американців пробують 

вкрасти розробки вакцини та ліків проти COVID-19. 

Раніше президент США Дональд Трамп заявляв, що Китаю підігрує і Всесвітня організація з 

охорони здоров’я, бо нібито Китай має на неї більший вплив, аніж інші країни. 

Експерт Українського інституту майбутнього Ілія Куса пояснив: більший вплив має той, хто 

більше платить. У випадку ВООЗ це — США. Варто не забувати і про особисте скептичне 

ставлення Дональда Трампа до глобальних інституцій. 

«Які дії ВООЗ свідчать про те, що вони вступили у змову з Китаєм? Те, що ВООЗ були повільні у 

своїй реакції — це не новина. Це проблема ВООЗ, а не міжнародне масонство. Під час Еболи і 

вірусу Зіка було те саме, були ті самі претензії. Інша справа, що тоді США про це нічого не казали. 

Я думаю, що змови немає, тут просто спроба Трампа перекласти відповідальність за проблеми 

в Штатах на зовнішні фактори. Плюс треба розуміти самого Дональда Трампа — він дуже 

https://gmk.center/ua/opinion/ekonomichnij-vpliv-covid-19-na-kitajski-metalurgijni-pidpriiemstva
https://gmk.center/ua/opinion/ekonomichnij-vpliv-covid-19-na-kitajski-metalurgijni-pidpriiemstva
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скептично і негативно налаштований проти глобальних інститутів, найяскравішим образом яких 

є ООН. Він послідовно, вже три роки поспіль, урізав фінансування різним спеціалізованим 

агенствам ООН. Його нападки на ВООЗ доволі логічні — для нього. Якщо порівнювати вплив 

США і Китаю на ВООЗ, то звісно США мають набагато більший вплив. Вони є країною, яка робить 

найбільші фінансові внески у бюджет ВООЗ, Китай — одні з найменших, разом з Росією. Більше 

чверті бюджету ВООЗ — американські гроші». 

Про загострення протистояння між Китаєм та США упродовж останнього місяця дедалі більше 

говорять аналітики та міжнародники. У своєму останньому інтерв’ю 89-річний фінансист, 

меценат та філософ Джордж Сорос називає це протистояння боротьбою демократичної й 

автократичної систем влади. 

В українських медіа ми найчастіше чуємо голос саме США. Ілія Куса пояснив: це через обраний 

Україною західно-європейсько-американський вектор геополітки. 

Протистояння США та Китаю поставило Україну у незручне становище ще до пандемії. Китай — 

наш торговельний партнер, США — стратегічний союзник. На думку Ілії Куси, Київ опинився ніби 

на роздоріжжі. 

«Існують зовнішньо-політичні розтяжки, коли країна опиняється між двох вогнів і розривається 

між ними. Для нас що Китай, що США — це країни, які мають дуже важливе значення. Якщо 

відкласти в бік певну риторику ЗМІ, то Китай є дуже серйозним і перспективним торгівельним 

партнером для нас. Із США зрозуміло. Ми на них орієнтуємося, ми називаємо їх стратегічними 

союзниками, вони для нас важливі в питанні протистояння Росії. Але і відмовитися повністю від 

Китаю ми не можемо, адже нам потрібно торгувати, це вихід на альтернативні ринки, де є попит 

на українську продукцію». 

Хто б не перемагав — Китай чи США — Україна відчуватиме наслідки на собі. Адже «коли країна 

на розтяжці, вона нічого не виграє», каже Ілія Куса. 

«У нас ще географічне та геополітичне розташування таке, яке передбачає, що ми завжди 

будемо на розтяжці. Я не є противником ідеї багатовекторності, хоча вона була дискредитована 

свого часу. Сама ідея непогана, тому що геополітика України передбачає, що ми можемо грати 

на багато векторів і отримувати ресурси, необхідні для забезпечення наших національних 

інтересів з багатьох векторів. Для цього, звісно, потрібна інша якість політичного керівництва, 

потрібні інші кадри, інша система державного управління, інші інститути. Країна або вміє грати 

на багато векторів, на багато центрів впливу, або продовжує сидіти на розтяжці й нічого від 

цього не вигравати». 

Для того, аби краще розуміти, що ж відбувається насправді, Ілія Куса радить читати багато різних 

джерел. 
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«Якщо ви знаєте мови, тоді в принципі вам буде не складно, можна буде читати різні регіональні 

ЗМІ, локальні — китайські, наприклад. Це трохи буде балансувати англомовний світ, адже навіть 

франкомовні ЗМІ відрізняються від англомовних: і риторика, і дискурс, і певні меседжі. Якщо не 

знаєте мови, намагайтесь сприймати всю інформацію критично. Не сприймати усе, що читаєте, 

за чисту монету». 

Проте цілком нормально не читати 20 різних ресурсів для того, аби перевірити один факт. 

Важливо ж, споживаючи вже сформовану медіа картинку світу, не забувати, що ця картинка 

часто спрощена та упереджена. Тому корисно, читаючи нову заяву Трампа щодо Китаю, 

згадувати: це країни-суперники, не все так однозначно. Запитання «Навіщо і з якою метою цю 

інформацію поширюють?» допоможе зорієнтуватися. 

Джерело: https://hromadske.radio/podcasts/dno/koly-kraina-na-roztiazhtsi-vona-nichoho-ne-

vyhraie-pro-ukrainu-u-protystoianni-ssha-ta-kytaiu 

________________________________________________________________________________ 

 

 

https://hromadske.radio/podcasts/dno/koly-kraina-na-roztiazhtsi-vona-nichoho-ne-vyhraie-pro-ukrainu-u-protystoianni-ssha-ta-kytaiu
https://hromadske.radio/podcasts/dno/koly-kraina-na-roztiazhtsi-vona-nichoho-ne-vyhraie-pro-ukrainu-u-protystoianni-ssha-ta-kytaiu
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ІНФОГРАФІКА 
Коли китайці планують відновити подорожі?  

13.05.2020|Statista|Katharina Buchholz 

 

Джерело: https://www.statista.com/chart/21707/resume-leisure-travel-chinese-covid-19/ 

________________________________________________________________________________ 

https://www.statista.com/chart/21707/resume-leisure-travel-chinese-covid-19/
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Поширення COVID-19 в світі 

14.05.2020|Statista|Mathias Brandt 

 

Джерело: https://www.statista.com/chart/20651/locations-by-number-of-confirmed-wuhan-

coronavirus-cases/ 

________________________________________________________________________________ 
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ВЕБІНАРИ 
 

The Way Out of Recession or Depression 

20.05.2020|04:00 (київський час)| Cheung Kong Graduate School of Business 

Інформація про вебінар: ue to the COVID-19 pandemic, the world is facing multiple crises—a health 

crisis, a financial crisis, and a collapse in commodity prices, all of which connect in a myriad of ways. 

Governments worldwide are providing unprecedented support to households, businesses and 

financial markets, however, due to the uncertain nature of the virus and its development, a great 

deal of ambiguity still remains as to what economic recovery looks like. 

According to the International Monetary Fund, its April World Economic Outlook projects global 

growth in 2020 to fall to -3 percent, estimating the cumulative output loss over 2020 and 2021 from 

the pandemic to be around 9 trillion dollars. In particular, IMF predicts the US economy will shrink by 

almost 6% this year, compared with a contraction of about 7% in the Eurozone. Moreover, for the 

first time since the Great Depression, both advanced economies and emerging market and 

developing economies are in recession. 

Does global recovery from the pandemic necessarily imply a tradeoff between effectiveness of health 

response and the effectiveness of economic response? 

What will recovery look like, in terms of stimulus plans and support to small or large businesses, and 

how will individual countries’ measures affect the global economy? 

Will governments’ stimulus programs and monetary policies result in inflation, and in turn, what 

effects could that have, such as on wealth inequality? 

How vital is global trade to economic recovery? Will economies take a protectionist approach or will 

we see more regional trade agreements? 

What is the role of international bodies, like IMF, World Bank and UN, in revitalizing the global 

economy? 

How shall economic recovery be measured? What are the risks of using GDP as the yardstick? 

Реєстрація: https://english.ckgsb.edu.cn/new/the-way-out-of-recession-or-depression/ 

________________________________________________________________________________ 
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Europe and China in the times of COVID-19 

21.05.2020|18:00 (київський час)| Institut Barcelona D'estudis Internacionals (IBEI) 

Інформація про спікера: Philippe Le Corre is a nonresident senior fellow in the Europe and Asia 

Programs at the Carnegie Endowment for International Peace. He specializes in China’s global rise, 

China’s relations with Europe and Eurasia, competition in the Asia-Pacific region, and Chinese foreign 

direct investments. Le Corre is also a senior fellow with the Harvard Kennedy School’s Mossavar-

Rahmani Center for Business and Government, an affiliate with the Program on Europe and the 

Transatlantic Relationship at Harvard's Belfer Center and an associate in research with Harvard’s 

Fairbank Center for Chinese Studies. From 2014 to 2017, he was a visiting fellow in the Foreign Policy 

Program at the Brookings Institution. 

His career spans government, academia, media, and business. He has served as a special assistant for 

international affairs to the French defense minister, and as a senior policy adviser on Asia within the 

French Ministry of Defense’s directorate for international relations and strategy. In the private sector, 

Le Corre worked as a partner with Publicis Consultants in Paris and Shanghai, where he ran a team of 

advisers to the Shanghai World Expo 2010 Organizing Committee. He previously worked in Asia as a 

foreign correspondent for nine years, and has published extensively on the region in Wall Street 

Journal, Financial Times, South China Morning Post, Straits Times, Politico, National Interest, Le 

Monde, Les Echos, Nikkei Asian Review, Foreign Policy, and Foreign Affairs, among others. In 2018, 

he testified in the U.S. House of Representatives Committee on Foreign Affairs on the topic of Chinese 

investment and influence in Europe. 

Реєстрація на вебінар: https://www.ibei.org/en/europe-and-china-in-the-times-of-covid-

19_183842 

________________________________________________________________________________ 

 

 

A Race To Innovate 

22.05.2020|02:00 (київський час)|USC U.S.-China Institute 

Інформація про вебінар: Innovation in products, processes, and services is essential for companies 

and societies. Innovation to meet pressing needs, to increase productivity, safety and efficiency. 

Boosting productivity increases living standards. Seeking innovation, China and the United States 

both invest over 2% of their gross domestic products in research and development. In this 

conversation, we’ll talk with Gary Rieschel, a highly successful venture capitalist with deep experience 

in both China and the U.S. We’ll look at how innovative China has been. Has innovation in China 

https://www.ibei.org/en/europe-and-china-in-the-times-of-covid-19_183842
https://www.ibei.org/en/europe-and-china-in-the-times-of-covid-19_183842
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changed over the past two decades? How can innovation be nurtured? How might U.S.-China rivalry 

spur or stifle innovation? 

Реєстрація на вебінар: https://china.usc.edu/calendar/webinar-race-innovate 

________________________________________________________________________________ 
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